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Fruitsector  -  Crisis

Op 23 februari 2022 stelde ik de minister een vraag om uitleg over de negatieve impact 
van de Oekraïnecrisis op de Vlaamse perensector. Amper één dag later viel Rusland het 
land binnen en ontploften kruisraketten in Kiev en andere steden. Momenteel is de oorlog 
nog steeds aan de gang. De impact op onze Vlaamse fruittelers is enorm.

In de commissie gaf de minister op 23 februari, alsook tijdens de gedachtewisseling een 
maand later op 30 maart, aan dat de prijzen voor peren momenteel erg hoog staan door 
verschillende factoren. De perenprijs is sinds begin februari echter bezig aan een vrije 
val. Op amper twee maanden daalde de gemiddelde prijs zo van 82 cent tot 63 cent, met 
weinig tot geen positieve vooruitzichten. In het algemeen geven de perentelers aan dit 
jaar nog door te kunnen komen door de goede start van het seizoen, maar wordt bij 
velen al gevreesd voor een faillissement volgend jaar.

Nico Rosmeulen, voorzitter van de vzw Actiegroep Fruittelers, vreest ook voor het ergste: 
“Als we komend jaar een normale productie kennen en te maken hebben met een 
verminderde vraag door de uitval van de export op Rusland en Wit-Rusland dan krijgen 
we mogelijk te maken met een overcapaciteit met desastreuze gevolgen.” en “Zonder 
steunmaatregelen en een normale of goede oogst ben ik bang dat veel perentelers het 
niet zullen overleven.” Rosmeulen verwacht dan ook een volgende crisis in de 
perensector, de zoveelste in enkele jaren tijd.

Federaal minister van Landbouw David Clarinval ging al in op de vraag van het Algemeen 
Boerensyndicaat om de fruitsector als sector in crisis te erkennen. Toch zal er nog heel 
wat nodig zijn om de sector door de crisis te loodsen, aangezien voorspeld wordt dat 
deze een nog zwaardere financiële impact kan hebben dan de vorige crisissen. Er wordt 
dan ook een grondige evaluatie gevraagd van het huidige, manipuleerbare 
veilingsysteem per klok.

1. Erkent de minister de fruitsector als sector in crisis?

2. Welke maatregelen zal de minister nemen om de fruitsector door de crisis te 
loodsen? Komt er extra budget vrij voor de perentelers?

3. Kan de minister een overzicht geven van de evolutie van het aantal perentelers in 
het land in de laatste tien jaar? Graag ook een overzicht per provincie.
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1. Ik erken de moeilijke economische situatie waar verschillende ondernemingen in onze 
voedselvoorzieningsketen en dus ook in de fruitsector mee te maken hebben.
In de hardfruitsector zien we dat het seizoen voor appels en peren heel verschillend is. 
Onze peren kennen zoals eerder vermeld hoge prijzen. Voor de appelsector is de 
situatie niet gunstig. We moeten ons inderdaad voorbereiden op het komende seizoen 
alsook de komende jaren. Het is moeilijk te voorspellen hoe het volgende seizoen zal 
lopen, zowel de weer- als marktomstandigheden van de komende maanden spelen hier 
een doorslaggevende rol in. Voor de komende jaren houden we in het achterhoofd dat 
de Russische markt, die ondertussen al acht jaar gesloten is, niet terugkomt en onze 
telers zich aan die realiteit hebben moeten aanpassen. 

2. De Europese Unie mobiliseerde naar aanleiding van de gevolgen van de oorlog in 
Oekraïne in totaal 500 miljoen euro crisismiddelen om landbouwers te ondersteunen. 
Het ziet er naar uit dat Vlaanderen aanspraak zal kunnen maken op in totaal 2,77 
miljoen euro uit de Europese enveloppe. In de schoot van de Vlaamse Regering is er 
een principieel akkoord om dit Europese bedrag te verdrievoudigen met Vlaamse 
middelen, waardoor er in totaal ongeveer 8,31 miljoen euro ter beschikking zou zijn. 
Op dit ogenblik analyseren we de mogelijkheden en opties voor het deel van deze 
middelen dat Vlaanderen zal krijgen. 

Daarnaast, en zoals werd aangegeven in mijn vorige antwoorden over dit thema, 
voorziet de gemeenschappelijke marktverordening in mogelijkheden voor de veilingen 
om zelf crisismaatregelen te activeren, zoals uitdemarktnemingen, en kunnen ze zo 
meer flexibel zijn en inspelen op de marktsituatie. 

Bovendien worden promotiemiddelen door het Vlaams Centrum voor Agro- en 
Visserijmarketing (VLAM) ingezet in het binnenland (gepland tijdens het begin van het 
nieuwe seizoen) en buitenland (promotieprogramma’s in Brazilië, China, Duitsland, 
Oostenrijk en het Verenigd Koninkrijk, deelname aan internationale vakbeurzen). 

Ten slotte dient investeringssteun voor de aanplant van beloftevolle rassen vanuit het 
Vlaams Landbouwinvesteringsfonds ervoor om de sector aan te moedigen en te 
ondersteunen in de diversificatie van hun aanbod.

3. Bijlage 1 geeft de evolutie weer van het aantal bedrijven per provincie in Vlaanderen 
met een oppervlakte peren. Deze data zijn gebaseerd op de resultaten van de 
landbouwenquête van Statbel (Algemene Directie Statistiek – Statistics Belgium). 
Daarnaast is het echter ook nuttig om te kijken naar de evolutie van het areaal. Uit 
bijlage 2 blijkt dat het perenareaal de afgelopen 10 jaar toenam, terwijl dat van appel 
daalde. Dat wijst op een toenemende schaalvergroting van de bedrijven met peren.
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